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سامان آسمانى - شــهروند| اجراى موسیقایى 
رستم و سهراب این بار توسط همایون شجریان صورت 
خواهد گرفت. این خبر در نشست رونمایى پروژه «سى» 

در هتل اسپیناس  پالاس مطرح شد. 
در بخش ابتدایى این نشســت دکتر امیرحســین 
ماحوزى، استاد ادبیات دانشگاه از اهمیت پرداختن به 
متن هایى مانند شاهنامه سخن به میان آورد. او که در 
این پروژه به عنوان دراماتورژ حضور دارد، گفت: شاهنامه 
در زمان بحرانى و آشــوب در ایران نوشــته شد و زبان 
فارســى و فرهنگ ایرانى را زنده نگه داشت. ما از خود 
پرسیدیم ضرورت نگاه دوباره به شاهنامه چیست؟ آیا 
هم اکنون با پرداختن به شاهنامه مى توانیم در شرایطى 
که در منطقه پرآشوبى هســتیم فرهنگ ایران زمین 
را از نو بازســازى کنیم؟ از نگاه این استاد دانشگاه «در 
طوفان هاى این سرزمین هر شاعرى که آمده تا انسان 
را بازسازى کند، روى شاهنامه تکیه کرده است. اکنون 
یکى از حساس ترین دوران ایران زمین است که گرفتار 
آشوب شده و بر آن اساس اسطوره ها مى توانند ما را نگه 
دارند چراکه اسطوره ها آیینه هایى هستند که خود را در 

آن به نظاره مى نشینند».
ماحوزى درباره نگاهى که عوامل ســى در این پروژه 
مدنظر قرار داده اند هم توضیــح داد: تعارض اصلى که 
شــاهنامه مطرح مى کند را در این پــروژه مدنظر قرار 
داده ایم. شاهنامه کتاب جنگ نیست بلکه بر مهر استوار 
شده و فرهنگ این ســرزمین را بازتعریف کرده است. 
در نتیجه در پروژه ســى روى نخستین مفهوم یعنى 
مهر تمرکز کردیم چراکه ایران تنها سرزمینى  است که 
کلیدواژه اش مهر است. در این پروژه مفهوم عشق را در 
داستان زال و رودابه، مفهوم آزادى را در داستان رستم و 
اسفندیار و تقابل عشق به میهن و عشق به خانواده را در 

داستان رستم و سهراب ارایه مى کنیم.
حســین توتونچیان، مدیر برگزارى پــروژه هم در 
بخشى از این نشست رســانه اى گفت: این پروژه از 15 
مرداد در کاخ ســعدآباد تهران آغاز مى شود که فروش 
بلیت آن در هفته آتى انجام مى گیرد. براســاس اعلام 
توتونچیان قیمت بلیت هاى پروژه سى از 25 تا 195 هزار 
تومان است و چیدمان صندلى ها در این مجموعه طورى 

است که هیچ نقطه کورى وجود نداشته باشد.
در ادامــه این نشســت نغمــه ثمینى، نویســنده 

شناخته شده حوزه تئاتر درباره چگونگى شکل گیرى 
سى گفت: حدود 10 ماه پیش براى نخستین بار سهراب 
پورناظرى با من درباره ایده اى حرف زد که مى خواست 
یک پروژه روى شاهنامه باشد. در صحبت هاى زیادى 
که با هم داشتیم به شکل درام موسیقایى رسیدیم که 
ترکیبى از درام، نمایشنامه و موسیقى بود؛ درواقع این 
پروژه نه کنسرت است نه تئاتر بلکه به هم متصل است. 
پروژه سى، دومین اقتباس من از شاهنامه است. بخش 
تحقیقى این پروژه را در پاییز و زمســتان  سال گذشته 

انجام داده و در بهار نسخه اولیه آن نوشته شده است.
على اصغر دشــتى، کارگردان این پــروژه نیز با بیان 
این که پروژه ســى براى من به عنوان کارگردان و سایر 
تئاترهایى که تاکنون کار کرده ام تفاوت اساسى دارد، 
گفت: ما به عنوان کارگردان تصمیم گیرنده هستیم که 
پروژه اى را روى صحنه ببریم که انتخاب نمایشنامه تا هر 
چیز دیگرش در اختیار ماست. اما پروژه سى پیشنهادى 
بود که از سوى سهراب پورناظرى و همایون شجریان به 
من ارایه شد. بخش جذاب و جالب این پروژه براى من 
این است که براى نخستین بار تعدادى آرتیست گردهم 
آمده اند و در یک تعامل، اثر واحدى را به تماشاگر ارایه 
مى کنند. پیش تولید این پروژه از دى ماه شروع شد و تا 
امروز مراحل نهایى را پشت سر گذاشته و از تیرماه وارد 

تمرین رسمى پروژه خواهیم شد.
سحر دولتشاهى، بازیگر پروژه سى هم گفت: وقتى 
این پروژه به من پیشنهاد شد خودم را به داستان هاى 
شــاهنامه نزدیک احســاس نمى کردم اما در پروسه 
شــکل گیرى اثر دغدغه مندتر کنار گروه قرار گرفتم. 
پروسه تمرین ها تا امروز تحلیلى بوده و سعى کردیم به 
نگاه مشترکى در کار برسیم اما نمى توانم در این مرحله با 
اطمینان بگویم که این اثر چه فرقى با تجربه هاى قبلى ام 

در تئاتر خواهد داشت.
مهدى پاکدل دیگر بازیگر کار هم گفت: خوشحالم 
چنین پروژه اى در کشور اجرا مى شود که از بزرگترین 
گنجینه ادبیات ایران یعنى شاهنامه استفاده کرده که 

بسیارى از مواقع از آن غافل بوده ایم.
امیر جدیدى دیگر بازیگر ایــن پروژه هم گفت: فکر 
مى کنم اتفاق بزرگى کــه افتاده این اســت که عامه 
مردم مانند خود من که کمتر با شاهنامه آشنا هستند، 
مى توانند از طریق این پروژه با این اثر بیشتر آشنا شوند. 

من طرفدار همایون شــجریان و ســهراب پورناظرى 
هستم. امیدوارم ترکیب تئاتر و موسیقى در این پروژه 
بسیار جذاب باشــد و آن اتفاقى که باید بیفتد؛ یعنى 
بهره بردارى درست مردم از شاهنامه و ادبیات پارسى در 

نتیجه اجراى این پروژه محقق شود.
در بخش دیگر این نشست رسانه اى نوبت به همایون 
شــجریان رســید تا درباره مواجهه اش با شــاهنامه 
فردوسى در این اثر بگوید. فرزند خســرو آواز ایران که 
در این اثر به عنوان خواننده و تهیه کننده حضور دارد با 
بیان این که نقطه مرکز پروژه شاهنامه فردوسى است، 
گفت: چه براى اشعارى که براى موسیقى انتخاب شده 
و چه متن نمایشــى و دیالوگ ها از شاهنامه استفاده 
کرده ایم اما تنها به اشعار فردوسى بسنده نکردیم بلکه 
با استفاده از موسیقى ها و تصنیف هاى مختلف از اشعار 
دیگر بزرگان هم استفاده کردیم. شاید قطعه هاى «ابر 
مى بارد» و «آهاى خبردار» را به واسطه استقبالی که از 
آنها شده در این پروژه اجرا کنیم چراکه هدف اصلى من 
و سهراب پورناظرى براى این پروژه این بوده که بتوانیم 
نسل هاى مختلف را کنار هم در این کنسرت بنشانیم 
و کارى خلق کنیم که از چند نســل شنونده و بیننده 
داشته باشد تا بتوانیم پیام شاهنامه را به آنها برسانیم. 
براى همین طرح هاى موســیقى و نمایشى این پروژه 
همه در این راستا هستند که افرادى با سلایق، سنین و 
با فرهنگ هاى مختلف از آن لذت ببرند و این لذت باعث 

شود که به شاهنامه نگاه دوباره داشته باشند.
شجریان در ادامه با بیان این که پروژه سى این ظرفیت 
را دارد که در تمام کشورهاى فارسى زبان اجرا شود و این 
هدف را هرچند کار سنگینى است، مدنظر ماست، افزود: 
پروژه سى پروژه نو و بزرگى است و با کنسرت هایى که 
تاکنون داشتیم تفاوت دارد؛ بسیار هیجان زده هستم که 

ببینیم چه اتفاقى براى آن خواهد افتاد.
 سهراب پورناظرى، آهنگساز و تهیه کننده پروژه سى 
که در همراهى با همایون شجریان مدت هاست در حال 
رقم زدن تجربه هاى جدید و بعضا ساختارشکنانه است، 
اجراى این پروژه را تحقق یک رویا دانست و گفت: اگر 
همایون شــجریان نبود این پروژه تا این اندازه پیش 
نمى رفت. نیاز به این بود که روى پروژه اى ملى کار کنیم 
که اثرش را در جامعه ببینیم. شاید اگر دولت و حکومت 
که وظیفه دارند روى پروژه هاى این چنینى کار کنند 

این همکارى را مى کردند خروجى این پروژه بهتر از این 
مى شد. اما در ایران مسئولیت برعهده هنرمندان است؛ 

البته سازمان میراث فرهنگى را در کنار خود داریم.
پورناظرى با بیان این که هدف این پروژه بازســازى 
هویت ملى است، گفت: شــاید حرف بزرگى باشد اما 
فکر کردیم همان طور که در پروژه هاى قبلى شــعر 
ایرانى و غزل معاصر را بین مردم ترویج دادیم حالا موقع 
آن اســت که گام بلندترى برداریم و امیدوارم در این 
زمینه موفق شویم تا حسن هاى آن بتواند ایرادهایش 
را پوشــش دهد. در گردآورى موسیقایى این پروژه از 
موسیقى نواحى، سنتى، معاصر ایران و آواز کلاسیک 
غربى در این کار خواهیم داشت و امیدوارم همنشینى 
این موسیقى ها شیمیایى باشد نه فیزیکى و همه اینها 

با هم ترکیب شود.
سهراب پورناظرى در بخش دیگرى از صحبت هایش 
با اشــاره به همزمانى اجراى این پروژه با اجراى «آواز 
پارسى، اسطوره و عشق» که عنوان پروژه جدید شهرام 
و حافظ ناظرى براساس اشعار شاهنامه فردوسى است، 
گفت: حسن تصادف جالبى بود که در یکى دو روز این 
خبرها اعلام شــود. راستش خیلى خوشحالم که این 
اتفاق در حال رخ دادن است چون هدف ما این بوده که 
شاهنامه را پرشکوه کنیم و چه خوب که شهرام ناظرى 

و حافظ ناظرى هم روى شاهنامه کار مى کنند.
نغمه ثمینى نیز با معرفى کاراکترهاى نمایشى این 
پروژه گفت: مهدى پاکدل در این اثر در نقش رستم، 
امیر جدیدى در نقش زال و سحر دولتشاهى در نقش 

رودابه ایفاى نقش خواهند کرد.
همایون شــجریان همچنین در پاسخ به سوالى 
مبنى بر ثبت ملى ربناى استاد محمدرضا شجریان 
گفت: جلسه اى براى امضاى تفاهمنامه اى با میراث 
فرهنگى داشتیم که دوســتان غافلگیرمان کردند 
و گفتند ربناى پدر ثبت ملى شــده و مى خواهند آن 
را رونمایى کنند. تا بفهمــم چه جریانى اتفاق افتاده 
شاید 30 ثانیه طول کشــید و در آن مدت فکر کردم 
کار بسیار مهمى انجام شده است؛ کارى که قرار بود 
سال ها پیش توسط آدم هاى مختلفى انجام شود اما 
این اتفاق نیفتاده بود. ربنا توســط پدر به مردم ایران 
تقدیم شده است. به نظرم ثبت ملى ربنا اتفاق خوبى 

بود که بالاخره عملى شد.

مدیرکل دفتر موسیقى وزارت ارشاد: 

هدف اصلى 
صیانت از موسیقى نواحى

مدیرکل دفتــر موســیقى وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامى در نشست دهمین دوره جشنواره 
موســیقى اقوام و نواحى که روز گذشته در تالار 
وحدت برگزار شــد دربــاره آیتم هاى حمایتى 
وزارت ارشــاد براى برگزارى این جشنواره خبر 

داد. 
فرزاد طالبى گفت: یکى از آیتم هاى حمایتى 
ما، برگزارى جشنواره ملى موسیقى نواحى است 
و به جز آن، مکتب خانه هایى را نیز افتتاح کردیم. 
امیدواریم امسال این مکتب خانه ها در سه استان 
دیگر افتتاح شوند، زیرا معتقدیم نقش موثرى 
در صیانت از موســیقى نواحى دارند. حمایت از 
آلبوم هاى خاص موسیقى نواحى، یکى دیگر از 
برنامه هاى حمایتى ماســت که اداره هاى کل 
فرهنگ و ارشاد اســلامى در استان ها عهده دار 
این موضوع هســتند. آلبوم هایى که شرایطى 
داشته باشند، قطعا مورد حمایت قرار مى گیرند. 
همچنین حدود 20 جشــنواره در این حوزه در 

استان ها برگزار شده است.
او درباره بودجــه این دوره از جشــنواره هم 
توضیــح داد: بودجه دهمین دوره جشــنواره 
موســیقى اقوام و نواحــى، 500 میلیون تومان 
اســت که طبق توافقنامه ســه ســاله اى که با 
اســتاندارى کرمان و وزارت ارشاد بسته شده، 
250 میلیون تومــان آن از طریق اســتاندارى 
کرمان و 250 میلیــون تومان دیگر نیز از طریق 

دفتر موسیقى تأمین مى شود.

 «شیرهاى خان باباسلطنه» 
راهىِ شهرزاد مى شود

افشین هاشمى، نمایشنامه نویس و کارگردان که 
چهار  سال از به صحنه رفتن آخرین نمایشنامه اش 
مى گــذرد، قصــد دارد تازه ترین نمایشــنامه اش 
-«شیرهاى خان باباســلطنه»- را مرداد و شهریور 
 سال جارى در تالارِ تازه  تاسیسِ شهرزاد به صحنه 
ببرد. افشین هاشــمى درباره چگونگى نگارش این 
نمایشنامه عیناً از تاریخ نقل مى کند: ناصرالدین شاه 
تصمیم گرفت باغ وحش بسازد و شخصا به تربیت و 
نگهدارىِ انواع و اقسام حیوانات وحشى بپردازد؛ پس 
نخســتین باغ وحش ایران یا «مجمع الوحوش» در 
منطقه  دوشان تپه بنا نهاده شد؛ باغى که سردرش 
با نقاشى هاى مختلف از اشــکال شیر، ببر، پلنگ و 
مناظرى از شکارهاى عصر ناصرى تزیین شده بود. 
این مکان روزهاى تعطیل به ویژه سیزده به درها جزو 
تفریحگاه هاى تهران نشین ها به حساب مى آمد و جز 
در مواردى که شاه حضور داشت، بقیه اوقات مردم 
عادى به راحتى مى توانستند در آن رفت و آمد کنند. 
.ـش،  در نخستین روزهاى ماه محرم  سال 1257 ه
یکى از شیرهاى باغ وحش بچه اى زایید و چون شاه 
در شــهر گرفتار برگزارى عــزادارى در تکیه دولت 
بود، نتوانســت از زائو دیدن کند. پس به دوشان تپه 
تلگراف زد: حال شیر خوب است؟ متصدى تلگراف 
جواب داد: بحمداالله حال حیوان ها خوب است. وقتى 
این تلگراف به حضور خان باباشاه رسید برآشفت و 
متصدى تلگراف را به دشنام و ملامت گرفت و فریاد 
کشید: شیر حیوان نیست! حیوان کسى است که او را 

حیوان خطاب مى کند!»

نغمه صحنه

ظهر روز گذشته 29 خردادماه نشست رسانه اى 
نمایشگاه «پرویز تناولى و شیرهاى ایرانى» برگزار 

شد.
محمدعلى زارع سرپرست موزه هنرهاى معاصر 
در ابتداى این نشست گفت: نمایشگاه پیش رو قطعا 
یکى از بهترین نمایشگاه هاى موزه هنرهاى معاصر 
تهران خواهد بود و مخاطبان شاهد آثارى مى شوند. 
هنرمندى که سال ها در حوزه فلسفه و ادبیات تفکر 
کرده، آنها را خلق کرده است. استاد تناولى به حق 
جزو ثروت هاى فرهنگى و سرمایه هاى ما هستند. 
در این نمایشگاه نیز مانند همه دوره هاى کارى شان 

کارهاى خلاقانه ارایه داده اند.
پرویز تناولى هــم در ادامه نشســت درباره این 
نمایشــگاه گفت: این نمایشــگاه یکى از رویاهاى 
50 سال گذشته من بود. من سال هاست به اهمیت 
شیر در فرهنگ ایرانى پرداخته ام. یکى از نخستین 
کارهایم درباره شــیر و حضرت على(ع) بود و بعد 

به منابع دیگر برخــورد کردم و دیدم چه 
ریشــه عمیقى در فرهنگ مــا دارد. 
در این 50 سال هیچ گاه از ساختن 
آثارى با این مضمون و تحقیق کردن 
درباره شــیر فروگ ذار نکــردم و در 

کتاب هایم نیز به آن پرداخته ام.
او افزود: از 2 ســال پیش بر آن شدیم 

تا این ایده که نقش شــیر در فرهنگ ایرانى را 
بررسى کنیم، به تحقق دربیاوریم. حیف بود چنین 
چیزى از نظر جوان ها مغفول بماند. من همواره هر 
برداشتى در هنر داشته ام، از منابع کشور خودم بوده 
است و هیچ گاه از خارج از ایران برداشتى در عرصه 

هنر نکرده ام.

تناولى دربــاره تعداد آثار خلق شــده 
توســط خودش که در این نمایشگاه 
نمایــش داده خواهد شــد، گفت: 
نزدیک به 150 اثر را ارایه خواهم داد 
که قدیمى ترین اثرم در این زمینه 
مربوط به  سال 1340 است که یک 
نقاشى از شیر است و بعد یک اثر مربوط 
به  سال 1341 که یک سرامیک است. اصل آن 
اثر ســرامیک را ندارم و عکس آن ارایه خواهد شد. 
من در سال هاى 40 و 41 شــیرهاى زیادى خلق 
کردم، اما بخش زیادى از آنهــا را در اختیار ندارم. 
عکس برخى از آنها به انتخــاب آقاى حاتم در این 

نمایشگاه خواهد بود.

تناولــى همچنیــن از قرض گرفتــن 40 اثر از 
مجموعــه داران خصوصى براى این نمایشــگاه و 
تقاضاى ارایه 120 قطعه اثر تاریخى از موزه ها براى 

این نمایشگاه خبر داد.
این نمایشگاه که قرار اســت در کنار آثار پرویز 
تناولى که با نماد شــیر ساخته شــده اند، تاریخ 
5 هزار ســاله این نماد را نیز که در اشیاى تاریخى 
ما به جا مانده اند، بررســى کنــد؛ از 11 تیرماه در 
موزه هنرهاى معاصر تهران برپا مى شــود که به 
گفته تناولى یکى از بدیع ترین نمایشگاه هایى است 
که در یک موزه برگزار مى شــود. به گفته تناولى، 
در دنیا سابقه ندارد که شاهد چنین نمایشگاهى 
باشید که هم آثار یک هنرمند معاصر که براساس 
یک نماد ساخته شده و ریشــه در فرهنگ کهن 
آن ســرزمین دارد را در کنار تاریخ 5 هزار ساله آن 
نماد مشاهده کنید، به گمانم موزه هاى دنیا از این 

نمایشگاه استقبال مى کنند.

پرویز تناولى در نشست «شیرهاى ایرانى» مطرح کرد

آرزوى 50ساله ام برآورده مى شود

پايان صفحه بندی:شروع صفحه بندی: زمان صفحه بندی:۱۸/۰۰- ۱۷/۳۰

بازى با پاى جراحى شده
مهران غفوریان اعلام کرد در سریال 
«پنچرى» که 10 درصد از آن باقى مانده 
است در بیشتر سکانس ها بازى دارد و به 
همین دلیل با ویلچیر و عصا سر صحنه 

خواهد رفت.
غفوریان درباره وضع خود بعد از عمل 
جراحى و پیوستن دوباره اش به سریال 
«پنچرى»  گفت: این اتفاق باعث شــد 
متوجه شــوم چقدر مردم، همکاران و 
هنرمندان و خبرنگاران دوستم دارند و 
پیگیر حالم هستند. من هنوز درد دارم 
و حدود ســه هفته باید با عصا و ویلچیر 
و مراقبت در سریال حضور پیدا کنم که 
البته با توجه به این که فقط سکانس هاى 
حضور من در سریال باقى مانده است، سر 
سریال مى روم تا این تصاویر گرفته شود. 
به زودى جلوى دوربین  مى روم و کارم را 

در این سریال ادامه مى دهم.
چندى پیش مهران غفوریان به دلیل 
عمل جراحى پاى خود در بیمارســتان 
بسترى شــد و عملش با موفقیت انجام 
گرفت. مهران مهام، تهیه کننده سریال 
بعد از آن بیان کرد که داستان را به گونه اى 
تغییر مى دهند که او بتواند در ســریال 
حضور داشته باشــد. حدود 90 درصد از 
سریال «پنچرى» به تصویربردارى رسیده 
است و در 10 درصد باقى مانده بیشترین 
ســکانس ها و صحنه ها به بازى مهران 
غفوریان تعلق دارد. «پنچرى» داستان 
پسرى است که همه مقدمات را چیده تا 
به دختر مورد علاقه اش برسد اما در این 
مســیر اتفاقاتى رخ مى دهد که او براى 
رسیدن به خواسته اش همه اطرافیانش را 

به چالش مى کشد. 

مسعود کیمیایى «قاتل اهلى» 
را دوباره تدوین کرد

تهیه کننده فیلم سینمایى «قاتل اهلى» 
از تدوین مجدد این اثر سینمایى توسط 
مسعود کیمیایى براى اکران عمومى خبر 
داد. منصور لشکرى قوچانى، تهیه کننده 
فیلم ســینمایى «قاتل اهلى» ساخته 
مسعود کیمیایى که نیمه دوم مهر ماه 
در سینماهاى کشــور اکران مى شود، 
گفت: براى آماده کردن نســخه اکران 
عمومى «قاتل اهلى» به تفاهمى با مسعود 
کیمیایى رسیدیم. او با اشاره به این که 
«قاتل اهلى» یکى از بهترین آثار کیمیایى 
به شمار مى رود و مى توان آن را بهترین 
فیلم او بعد از انقلاب دانست، ادامه داد: 
حتى آن نسخه اى که در سى و پنجمین 
جشــنواره فیلم فجر نمایش داده شد 
نیز نشان مى داد که فیلم بسیار خوبى 
است که متاسفانه در اختلاف نظرهایى 
که میان ما وجود داشــت به این فیلم 
کم لطفى شد؛ اما تأکید مى کنم «قاتل 
اهلى» بهترین فیلم مسعود کیمیایى 
بعد از انقلاب اســت. تهیه کننده فیلم 
سینمایى «عصر یخبندان» افزود: با توجه 
به این که «قاتل اهلى» با تدوین مجدد که 
توسط خود مسعود کیمیایى انجام شده 
است مى توانیم در اکران عمومى شاهد 
یک اثر بســیار متفاوت و خوب از این 
کارگردان بزرگ سینماى ایران باشیم. 
نســخه اکران عمومى فیلم سینمایى 
«قاتل اهلى» در 103 دقیقه آماده شده 

است. 
بهمن ماه  سال گذشــته و در زمان 
برپایى جشــنواره فیلــم فجر برخى 
اختلافات بین تهیه کننده و کارگردان اثر 

باعث حاشیه هایی شد.

  

کاتکات

  آلبرت کوچویى، از گویندگان و برنامه سازان پیشکسوت رادیو در زمینه هنرهاى نمایشى، گواهینامه درجه 
یک در رشته هنرهاى نمایشى را از شورایعالى انقلاب فرهنگى دریافت کرد.

  فیلم سینمایى «اکسیدان» که قرار است از 31 خرداد اکران عمومى شود، در یک اکران خصوصى رونمایى شد؛ 
فیلمى به تهیه کنندگى منوچهر محمدى که با حال و هواى «مارمولک» ساخته شده است.

  اجراى نمایش «پالت» به نویسندگى و کارگردانى محمد حاتمى با حضور جمشید مشایخى بازیگر پیشکسوت 
تئاتر، سینما و تلویزیون در تالار استاد ناظرزاده کرمانى تماشاخانه ایرانشهر آغاز شد.
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حاشیه

پروژه «سى» با نگاه به شاهنامه فردوسى رونمایى شد

گردهمایى آرتیست ها براى روایت عشق تا آزادى
  همایون شجریان، سهراب پورناظرى، نغمه ثمینى، على اصغر دشتى، سحر دولتشاهى، امیر جدیدى و مهدى پاکدل از «سى» گفتند


